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Protokół  

z posiedzenia Podzespołu  problemowego ds.  zamówień publicznych  

Rady Dialogu Społecznego  

z dnia 14 marca 2024 r.  

 

Miejsce posiedzenia: Centrum Partnerstwa Społecznego „Dialog” im. A. Bączkowskiego, sala B, ul. 

Limanowskiego 23 w Warszawie. 

Przewodniczący: Marek Kowalski, Przewodniczący Podzespołu problemowego ds. zamówień 

publicznych, FPP. 

W posiedzeniu wzięli udział: Przemysław Grosfeld, Za-ca Dyr. Dep. Doskonalenia Regulacji 

Gospodarczych w Ministerstwie Rozwoju i Technologii; Brygida Brańko Za-ca Dyr. Dep. Prawnego, 

Urząd ds. zamówień publicznych; członkowie zespołu oraz zaproszeni goście i eksperci.  

Porządek obrad obejmował: 

1. Plan pracy zespołu – przegląd stosowania klauzul społecznych w zamówieniach publicznych 

realizowanych w ramach ministerstw i jednostek im podległych – stworzenie listy osób, które 

zespół będzie zapraszał na kolejne spotkania. 

2. Dyskusja nad przedstawioną propozycją zmiany ustawy – Prawo zamówień publicznych 

i podjęcie decyzji o ewentualnym przekazaniu do dalszego procedowania najważniejszych 

propozycji z punktu widzenie pracobiorców i pracodawców, ze szczególnym uwzględnieniem 

przepisów podnoszących skuteczność wykorzystania środków z KPO. 

3. Sprawy różne. 

 

                                      

Ad 1 i 2 

Marek Kowalski, Przewodniczący Podzespołu problemowego ds. zamówień publicznych, FPP; 

powitał uczestników spotkania. Następnie zwrócił uwagę na kwestię ewentualnego niewystarczającego 

czasu na realizację KPO, w związku z opóźnieniami w uzyskaniu KPO. Nawiązał do waloryzacji  

i należytego wykonania zamówień. Zwrócił uwagę na wzrost cen materiałów oraz na udział w rynku 

firm z państw trzecich. Nawiązał do kosztów związanych z wdrażaniem wymogów ESG, którym nie 

podlegają wykonawcy z państw trzecich, pogarszając konkurencyjność rodzimych wykonawców. Drugą 
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istotną kwestią były inwestycje, w szczególności trudności z przeprowadzeniem wymaganych 

uzgodnienie środowiskowych. Następnie odniósł się do kwestii przestrzegania klauzur społecznych 

przez jednostki podległe ministerstwom.  

W dalszej części dyskusji strona pracowników poruszała kwestię potrzeby sięgania przez 

zamawiających do rozwiązań poza klauzulowych. Zwrócono także uwagę na stosunkowo niedużą liczbę 

kontroli przestrzegania przepisów socjalnych w kontekście zamówień publicznych. W związku z tym 

poddano pod rozwagę pomysł zwrócenia na tę kwestię Radzie Ministrów. 

 

Marek Kowalski, Przewodniczący Podzespołu problemowego ds. zamówień publicznych, FPP; 

zaproponował dalszy tryb pracy w podzespole. Mianowicie, zaproponował, że w pierwszej kolejności 

FPP przedstawi propozycje zmian przepisów ustawy – Prawo zamówień publicznych w zakresie 

zabezpieczenia należytego wykonania umowy. Nadmienił, że w ocenie FPP te propozycje ułatwią 

polskim wykonawcom ubieganie się o zamówienia finansowane ze środków unijnych.   

 

Grzegorz Lang, FPP; przybliżył zaproponowane przez FPP rozwiązania dotyczące waloryzacji 

wynagrodzenia wykonawcy zamówień publicznych. odniósł się do kwestii możliwości większego 

automatyzmu, aby waloryzacja była możliwie jak najbardziej prosta. Powiedział, że do skutecznego 

wprowadzenia takiej prostej waloryzacji wymagane jednak byłyby wiarygodne wskaźniki, a z nimi 

obecnie jest problem, szczególności wskaźniki GUS dla np. robot budowlano-montażowych nie oddają 

wiernie sytuacji na rynku. W odniesieniu do projektu zmiany ustawy – Prawo zamówień publicznych, 

udzielił dodatkowych wyjaśnień przedstawicielom NSZZ Solidarność i OPZZ.  

Jakub Kus, OPZZ; zaproponował, by na kolejne posiedzenie zaprosić przedstawiciela GUS, który 

mógłby przekazać informacje nt. ewentualnych problemów związanych ze wskaźnikami.  

Marek Kowalski, Przewodniczący Podzespołu problemowego ds. zamówień publicznych, FPP; 

podsumował dyskusję proponując, aby na kolejne posiedzenie zostaną zaproszeni na posiedzenie 

przedstawiciele:  

- do tematu KPO i klauzul środowiskowych: Ministerstwo Infrastruktury, Ministerstwo Rozwoju  

i Technologii, GUS; Urząd dróg publicznych; 

- do tematu dotyczącego stosowania klauzul społecznych: Urząd Zamówień Publicznych, ZUS, Prezesa 

Urzędu Ochrony Danych Osobowych; Głównego Inspektora Pracy. 

Następnie poruszył także kwestię wymogów środowiskowych i ESG i wynikających z tego kosztów dla 

firm europejskich. Powtórzył przy tym, że w odróżnieniu do firm spoza UE, które nie są zobowiązane 

do płacenia za koszty związane ze śladem węglowym czy wodnym, europejskie firmy zobowiązane są 

do pokrywania tych kosztów. Powiedział, że w związku z tym celowe jest, aby ze strony podzespołu 

wyszła inicjatywa zmiany przepisów w kwestii wyrównywania szans na rynku. 
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Przewodniczący zwrócił się także do uczestników posiedzenia z innych organizacji o zastanowienie się 

nad problemem zróżnicowania płac w zamówieniach publicznych w regionach Polski. Powiedział, że 

w części branż, płaca minimalna nie odpowiada już bowiem placom faktycznie oferowanym na np. 

rynku warszawskim.  

Na zakończenie posiedzenia, uczestnicy zgodzili się, aby w najbliższym czasie nadsyłać na biuro RDS 

kolejne propozycje przepisów do ustawy z dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień publicznych. 

Marek Kowalski, Przewodniczący Podzespołu problemowego ds. zamówień publicznych, FPP, 

wobec wyczerpania porządku obrad zamknął posiedzenie. 

 

             Marek Kowalski 

                                              / - /  

                              Przewodniczący Podzespołu 

Sporządziła Paulina Knapik 

                    / - /  

Biuro Rady Dialogu Społecznego 


